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PROTOKÓŁ Nr 4/18

ze wspólnego posiedzenia Komisji ds. Organizacyjnych, Społecznych i Obywatelskich
Rady Gminy Mielnik w dniu 19 grudnia 2018r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu. 
Nieobecny Pan Bogusław Harbaszewski – usprawiedliwiony.

W posiedzeniu Komisji udział wzięli:

1. Pan Marcin Urbański - Wójt Gminy
2. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
3. Pani Małgorzata Joanna Szymańska - Skarbnik Gminy
4. Pan Michał Baranowski - Dyrektor GOKSiR
5. Pani Irena Wysocka - Dyrektor GBP
6. Pan Damian Sypek - Dyrektor Zespołu Szkół
7. Pani Agnieszka Warszycka - p.o.Głównegoi Księgowego w GOKSiR i GBP

Obradom  Komisji  przewodniczył  Pan  Leszek  Mateusz  Karbowski  –  Przewodniczący
Komisji

Pan Wójt wniósł o uzupełnienie porządku obrad o punkt : Zaopiniowanie projektu uchwały w
sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2018- 2029.

Komisja Rady jednogłośnie przyjęła wniosek Pana Wójta.

Porządek posiedzenia komisji :

1. Zaopiniowanie projektów uchwał będących przedmiotem obrad IV sesji Rady Gminy
Mielnik:
1) w sprawie zmian w Wieloletniej  Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata

2018-2029,
2) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2018,
3) o  zmianie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia

odpłatności  za  pobyt  w  ośrodkach  wsparcia  i  mieszkaniach  chronionych
mieszkańców Gminy Mielnik,

4) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania
nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na
zakup posiłku lub żywności,

5) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie
posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych. 

6) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mielnik na lata
2019-2029,

7) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Mielnik na rok 2019,
2. Opracowanie planu pracy komisji na 2018 rok.
3. Sprawy różne.
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Do punktu 1(1).

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2018-2029.
Poinformowała,  że  planowane zadłużenie  na  koniec  bieżącego roku wyniesie  10 mln.723
tys.zł.

Komisja jednogłośnie,  przy obecności 5 radnych,  pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2018-
2029.

(w zał. na str.............prot.).

Do punktu 1(2).

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  i  szczegółowo omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie
zmian w budżecie gminy na rok 2018.

Komisja jednogłośnie,  przy obecności 5 radnych,  pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2018.

(w zał. na str.............prot.).

Do punktu 1(3).

Pani Kierownik GOPS przedstawiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia
szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach
chronionych mieszkańców Gminy Mielnik.

Pan Leszek Karbowski zapytał ile osób korzysta z odpłatności.

Pani Kierownik odpowiedziała że nie ma takich osób, jedna osoba jest  w schronisku dla
bezdomnych i sama płaci za pobyt.

Komisja jednogłośnie,  przy obecności 5 radnych,  pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności
za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych mieszkańców Gminy Mielnik.

(w zał. na str.............prot.).

Do punktu 1(4).

Pani Kierownik GOPS przedstawiła projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium
dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w
formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności.

Pan Leszek Karbowski zapytał ile osób może korzystać z tej pomocy.

Pani  Kierownik odpowiedziała,  że  z  pomocy  korzysta  150 osób,  100 –  dzieci,  50  osób
dorosłych (w tym 34 samotne0.
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Środki w 80 % pochodzą z budżetu państwa, w 20 % są nasze. Program realizowany jest od
2014r., w roku bieżącym i przyszłym budżet programu wynosi 120 tys.zł.

Pani  Alicja Sawczuk zapytała  o program z którego można pozyskać środki  na remont  i
doposażenie stołówek szkolnych.

Pan Dyrektor Zespołu Szkół wyjaśnił, że jest to  nowy program „Posiłek w szkole i w domu
„  w ramach którego  będzie  można  pozyskać  znaczne środki  na  zapewnienie  bezpłatnych
posiłków uczniom i dorosłym oraz na pokrycie kosztów remontów i wyposażenia szkolnych
stołówek. Program ma obowiązywać w latach 2019-2023.

Komisja jednogłośnie,  przy obecności 5 radnych,  pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały  w sprawie  podwyższenia  kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania
nieodpłatnie  pomocy w zakresie  dożywiania  w formie  świadczenia  pieniężnego na  zakup
posiłku lub żywności.

(w zał. na str.............prot.).

Do punktu 1(5).

Pani Kierownik GOPS przedstawiła  projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu
wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci
produktów żywnościowych. 

Komisja jednogłośnie,  przy obecności 5 radnych,  pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały  w sprawie  określenia  zasad  zwrotu  wydatków w zakresie  dożywiania  w  formie
posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych. 

(w zał. na str.............prot.).

Do punktu 1(6).

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  projekt  uchwały  w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Mielnik na lata 2019-2029.
Poinformowała, że kredyty w 2019r. będą spłacane zgodnie z harmonogramem, zaś wolne
środki będą przeznaczone na inwestycje.

Komisja  jednogłośnie,  5  głosami  za,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mielnik na lata 2019-2029.

(w zał. na str.............prot.).

Do punktu 1(7).

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
Mielnik na rok 2019.
Poinformowała, ze w stosunku do pierwotnego projektu budżetu udało się wygospodarować
400 tys.zł. które można przeznaczyć na inwestycje. .
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W dyskusji nad projektem budżetu głos zabrali:

Pan Dyrektor Zespołu Szkół poinformował o dokonaniu oszczędności w budżecie szkoły na
kwotę  40  tys.zł.  Nie  zostało  to  dokonane  kosztem  dzieci,  oszczędności  dotyczą  zakupu
materiałów  i  wyposażenia.  Muszą  zostać  urealnione  ceny  wynajmu  autobusu  szkolnego,
rodzice dzieci powinni ponosić koszty paliwa przy wyjazdach na wycieczki szkolne.
W szkole  są  zatrudnione  44  osoby,  24  nauczycieli  i  17,5  do  18,  5  obsługi.  Zatrudnienie
zwiększyło się o 1 etat, ponieważ zwiększył się metraż do sprzątania.

Pani Alicja Sawczuk twierdziła, że zmniejszyła się liczba dzieci w szkole (jest poniżej 100) a
koszty funkcjonowania wzrastają.

Pan Dyrektor Zespołu Szkół  odpowiedział, że nowy budynek przedszkola i żłobka będzie
generował koszty.

Pan Wójt poinformował, że może uda nam się pozyskać z Tygla Doliny Bugu. ok. 120 tys.zł.
na zajęcia pozalekcyjne 

Pan  Leszek  Karbowski stwierdził,  że  niektóre  jednostki  mają  budżety  większe  niż
porównywalne  jednostki  w  powiecie.  Mieszkańcy  gminy  narzekają  na  złe  drogi,  panuje
marazm i  narzekanie  że  nic  się  nie  dzieje.  Przy zabieganiu  o środki  zewnętrzne  musimy
dysponować własnym wkładem. Dużym biorącym z budżetu jest GOKSiR, jest także jednym
z większych pracodawców. Inne jednostki gminne muszą też poczynić oszczędności, coraz
trudniej jest pozyskać pieniądze ze środków unijnych.

Pani Kierownik GBP
Stwierdziła, że rozumie że są biblioteki z małymi budżetami, my mamy bibliotekę na miarę
XXI wieku. W bibliotece w Mielniku nie tylko wypożycza się książki, prowadzi się również
wiele innych działań. Pisane są projekty na pozyskanie środków z zewnątrz, prowadzone są
zajęcia  w przedszkolu  i  w samej bibliotece.  Mamy możliwość  pozyskania 3 robotów i  3
tablety. Poprosiła o przychylne spojrzenie na bibliotekę.

Pani Alicja Sawczuk oświadczyła,  że potrzebne są drogi aby móc dojechać do instytucji
kultury.

Pan Leszek Karbowski stwierdził, że nikt nie mówi że w bibliotece się nic nie dzieje, dzieje
się dużo. Trzeba jednak trochę przyhamować, aby wójt mógł coś zrobić potrzeba pieniędzy.
Rada nie pokaże palcem z czego jednostki mogą zrezygnować i gdzie można zaoszczędzić.
Może należy zawęzić niektóre imprezy lub czasowo z nich zrezygnować?

Pan Dyrektor GOKSiR poinformował, że plan wydatków instytucji został zmniejszony o 20
tys.zl. Stwierdził, że trudno jest znaleźć oszczędności, ponieważ GOKSiR utrzymuje stadion,
hotel, Orlika, muzeum, bibliotekę i domki campingowe.
Hotel jest na minusie, są tam zatrudnione 2 osoby na etacie a koszta osobowe są wysokie.
Jedyną oszczędnością byłoby zwolnienie ludzi. Na rok 2019 sprzedano wszystkie miejsca w
hotelu w okresie wakacyjnym. Problemem jest to, że w sezonie mamy za mało miejsc, zaś po
sezonie nie ma obłożenia.
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Pan Leszek Karbowski poprosił o informacje dotyczące Klubu Sportowego.

Prezes MKS Pan Damian Sypek udzielił takich informacji. Seniorzy graja na poziomie IV
ligi, są również 2 zespoły młodzieżowe. W seniorach gra jedna osoba z Mielnika. Zawodnicy
otrzymują stypendia sportowe w granicach 400 zł.

Pan Leszek Karbowski stwierdził, że gmina ponosi wysokie koszty utrzymania klubu (130
tys.zł.)  zważywszy na to,  że w zespole jest  tylko jeden zawodnik z  Mielnika.  Należy się
zastanowić nad  przeniesieniem ciężaru działania klubu na młodzież.
Zaproponował nie przyjęcie projektu budżetu i odesłanie go do korekty. W części opisowej
budżetu powinny znaleźć się kalkulacje w oparciu o które tworzy się budżet.

Pan  Sekretarz stwierdził,  że  ograniczenie  wydatków jednostek  nie  będzie  panaceum na
budżet. Trzeba szukać innych rozwiązań,  np. ograniczyć czas palenia się światła ulicznego w
gminie.

Pan Wójt zauważył, że to nie jednostki wygenerowały tę sytuację. Nastąpiło to ze względu
na  budowę  przedszkola  z  własnych  środków  i  zaciągnięte  kredyty.  Nie  powinniśmy
rezygnować z organizacji imprez, możemy zmienić ich formę. Wiele imprez sprawdziło się,
jak np. Ultramaraton Nadbużański. Jest również przeciwnikiem zwalniania ludzi z pracy.
Poinformował,  że  bardzo  trudno  jest  rozmawiać  z  proboszczami  w sprawie  zmniejszenia
dotacji dla parafii. Proboszcz Niemirowa powinien rozmawiać o dofinansowaniu Parafii ze
Wspólnotą Gruntową Wsi Niemirów i Sutno. Przez 4 lata gmina dofinansowała parafie kwota
prawie 1 miliona zlotych.
Przypomniał, że od przyszłego roku prawie o 100 tys.zł. wzrośnie ceny odbioru nieczystości
stałych.
Zdaniem Pana Wójta należy wzmocnić pozycję Pani Ewy Klimaszewskiej  i  monitorować
rynek w sprawie możliwości pozyskania pieniędzy.

Komisja  jednogłośnie,  przy obecności  5 radnych,  negatywnie zaopiniowała projekt
budżetu gminy na rok 2019.

(w zał. na str.............prot.).

Do punktu 2.

Komisja  ustaliła następujący plan pracy na 2019 rok :

I kwartał 
1. Analiza sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Kultury Sportu i Rekreacji

oraz Gminnej Biblioteki Publicznej w Mielniku za rok 2018. 
2. Opiniowanie programów działania: 

• Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku;
• Gminnej Biblioteki Publicznej w Mielniku.

3. Informacja kierownika Gminnego Ośrodka Zdrowia o funkcjonowaniu w roku 2018 i
planowanych  działaniach  w  zakresie  profilaktyki  zdrowotnej  na  rok  2019  -
„Profilaktyczne programy zdrowotne”. 

4. Informacja o współpracy z organizacjami pozarządowymi w 2018 roku i planach tych
organizacji na rok 2019. 



6

5. Analiza i opiniowanie materiałów na sesje Rady Gminy. 
6. Sprawy bieżące. 

II kwartał
1. Analiza struktury placówek oświatowych oraz opiekuńczych na terenie gminy. 
2. Analiza systemu organizacji dowozu dzieci do szkoły na terenie gminy, w tym dzieci

niepełnosprawnych. 
3. Opiniowanie  założeń  organizacyjnych  placówek  oświatowych  na  rok  szkolny

2019/2020. 
4. Organizacja wypoczynku dzieci i młodzieży w okresie wakacji. 
5. Przygotowanie gminy do sezonu turystycznego w zakresie czystości i porządku oraz

bazy turystycznej na terenie gminy. Promocja gminy. 
6. Analiza i opiniowanie materiałów na sesje Rady Gminy. 
7. Sprawy bieżące. 

III kwartał 
1. Ocena przebiegu organizowanych imprez - „Dni Mielnika”, „Muzyczne Dialogi nad

Bugiem” i innych. 
2. Ocena  działalności  szkoły,  przedszkola  i  żłobka  w  roku  2018/19  oraz  stanu

przygotowania do pracy w roku szkolnym 2019/20. 
3. Informacja o stanie i działalności jednostek OSP na terenie Gminy. 
4. Informacja  o  ochronie  przeciwpowodziowej  i  zarządzaniu  kryzysowym na  terenie

Gminy. 
5. Działalność Gminy w zakresie ochrony środowiska i przyrody. Obszary podlegające

ochronie. 
6. Analiza i opiniowanie materiałów na sesje Rady Gminy. 
7. Sprawy bieżące. 

IV kwartał 
1. Informacja  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  o  pracy  w  zakresie  pomocy

społecznej i aktywizacji lokalnego rynku pracy. Potrzeby a możliwości. 
2. Analiza działalności Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.
3. Analiza działalności GOPS w zakresie pomocy społecznej. 
4. Opiniowanie projektu budżetu na rok 2020. 
5. Opracowanie  sprawozdania  z  działalności  Komisji  za  rok  2019  i  przedstawienie

Radzie. 
6. Opracowanie planu pracy komisji na 2020 rok. 
7. Analiza i opiniowanie materiałów na sesje Rady Gminy. 
8. Sprawy bieżące. 

Do punktu 3.

W punkcie sprawy różne nie zabierano głosu.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała
Elżbieta Szymańska

Przewodniczący Komisji

          Leszek Mateusz Karbowski


